

The **Odyssea TOASTMASTERS Club** was chartered by Canadian Intellectual Property Office employees in 2002. The club provides a positive and supportive environment in which members have an opportunity to develop effective speaking and leadership skills. As the **Odyssea TOASTMASTERS Club** has both new and more experienced speakers, mentors are available to offer new members guidance and support, as required.

The **Odyssea TOASTMASTERS Club** is a bilingual club open to all federal government employees as well as the general public. Members are free to speak in English or French (or both!).

Members speak when ready, in keeping with the club motto: "The Journey of a Lifetime," but the club encourages its members to speak at least once during a meeting and to take at least one risk. But **YOU** decide when you are ready.

Odyssea TOASTMASTERS Club Meeting Information

Fees: \$165 per year *

Day: Thursdays

Time: 12:00 pm to 1:00 pm

Where: C-227 Boardroom, Portage Phase I, 50 Victoria St., Gatineau, QC

* Depending upon departmental policies, federal government employees may have their TM dues reimbursed under their Personal Learning Plan. Speak to your supervisor.



Toastmasters International is a world-wide organization dedicated to helping people improve their public speaking and leadership skills. It is a practical self-help program that helps you become a better speaker and presenter.

Toastmasters provides a safe, supportive and friendly environment in which you are encouraged to take risks as a speaker, gain experience and build your self-confidence. Toastmasters helps people to achieve their full potential and realise their dreams.

With over 180,000 Toastmasters in 8,000 clubs in more than 50 countries world-wide, Toastmasters is the leading movement dedicated to making effective communication a reality.

**For more information on the
Odyssea TOASTMASTERS Club,
please visit the club's website:**

www.odyssea.toastmastersclubs.org

AWARDS earned by the Odyssea TOASTMASTERS Club:

- ❖ **President's Distinguished Club**
- ❖ **Select Distinguished Club**
- ❖ **Distinguished Club**
- ❖ **Smedley Award**
- ❖ **Beat the Clock Award**

Reasons to join the Odyssea TOASTMASTERS Club

- *Develop valuable communication skills;*
- *Practise important leadership skills;*
- *Learn how to think on your feet;*
- *Make great contacts and new friends;*
- *Reinforce critical listening and interpersonal skills;*
- *Learn to make effective presentations;*
- *Develop vital teamwork skills;*
- *Develop more self-confidence;*
- ***Learn to enjoy speaking in public!***



A few of Odyssea's members

C'est en 2002 que des employés de l'Office de la propriété intellectuelle du Canada ont fondé le **Club TOASTMASTERS Odyssea**. Depuis, les membres de ce club développent leurs habilités oratoires ainsi que leurs compétences en leadership dans un milieu favorable à l'apprentissage. Le club compte parmi ses membres des orateurs débutants et expérimentés. Des mentors y sont également actifs et offrent aide et conseils aux personnes qui le souhaitent.

Le **Club TOASTMASTERS Odyssea** est un club bilingue, ouvert à tous, que vous soyez employé du gouvernement fédéral ou non. Les membres peuvent s'exprimer en français ou en anglais (ou dans les deux langues!).

Les membres prennent la parole lorsqu'ils se sentent prêts, en accord avec notre devise « Le voyage d'une vie, », mais nous invitons nos membres à s'exprimer au moins une fois par réunion et à oser se dépasser. Il n'en tient toutefois qu'à **VOUS** de décider du moment propice.

Renseignements sur les réunions

Coût : 165 \$ par année *

Jour : tous les jeudis

Heure : de midi à 13 heures

Où : Place du Portage, Phase I, salle de réunion C-227, 50, rue Victoria Gatineau (Québec)

* Les employés du gouvernement fédéral peuvent généralement être remboursés si la participation à Toastmasters fait partie de leur plan d'apprentissage personnel. Consultez votre gestionnaire.



Toastmasters International est une organisation de calibre mondial dont l'objectif est d'aider ses membres à améliorer leurs aptitudes à parler en public ainsi que leurs compétences en leadership. Son programme pratique, fondé sur l'entraide, fera de vous un orateur convaincant et efficace.

En tant que membres de Toastmasters, vous évoluerez dans un milieu amical qui favorise l'apprentissage où l'orateur qui sommeille en vous sera invité à se dépasser, à acquérir de l'expérience et à accroître sa confiance en lui. Toastmasters permet à ses membres de libérer tout leur potentiel et à réaliser leurs rêves.

Comptant plus de 180 000 membres répartis dans plus de 8 000 clubs, Toastmasters est présent dans 50 pays et est un chef de file qui concrétise la communication efficace.

Pour en savoir davantage sur le **Club TOASTMASTERS Odyssea**, visitez notre site Web :

www.odyssea.toastmastersclubs.org

PRIX remportés par le Club TOASTMASTERS Odyssea :

- ❖ Club distingué du président
- ❖ Club distingué sélect
- ❖ Club distingué
- ❖ Prix Smedley
- ❖ Prix Beat the Clock

Voici quelques bonnes raisons de vous joindre au Club TOASTMASTERS Odyssea

- Vous développerez d'excellentes compétences en communication;
- Vous mettrez en pratique d'importantes compétences en leadership;
- Vous apprendrez à improviser;
- Vous élargirez votre réseau et vous vous ferez de nouveaux amis;
- Vous rehaussez votre écoute critique et vos habiletés interpersonnelles;
- Vous apprendrez à faire des présentations efficaces;
- Vous développerez d'importantes habiletés de travail en équipe;
- Vous serez plus confiant en vous-même;
- **Vous apprendrez à aimer parler en public!**



Quelques membres du club Odyssea